
10- dags forespørgsel vedr. cykelstier i Aarhus  
  
Cykeltransport er meget mere end blot en måde at komme rundt på – det er også en 
fantastisk måde at få motion, som bidrager til både fysisk og mental sundhed. Ved at tilbyde 
sikre og tilgængelige cykelstier gør vi det nemt og attraktivt for borgerne at vælge cyklen som 
transportmiddel. Derfor er det afgørende, at vi investerer ambitiøst i at udvide vores 
cykelstinetværk i Aarhus Kommune. Vi kan kun bifalde at det også er en national prioritet, 
som understøttes igennem udmøntning af en pulje. Derfor undrer det os, at man I Aarhus 
Kommune kun har fået tildelt midler til ét projekt, svarende til 1,8 procent af de udmøntede 
midler. Vi vil derfor gerne have svar på følgende spørgsmål: 
  

1. Hvor mange ansøgninger har Aarhus Kommune indsendt i denne runde af cykelpuljen 
og denne i byrådsperiode ? 

2. Kan vi få en oversigt over de specifikke projekter, der er ansøgt om midler til? 
3. Hvis der var projekter, der ikke opnåede støtte, hvad var årsagen til, at disse projekter 

ikke fik tildelt nationale midler?  
4. Hvor mange midler blev Aarhus kommunen tildelt fra cykelpuljen i sidste runde? 
5. Hvilke projekter er blevet finansieret med midler fra nationale cykelpuljer siden 2022, 

og hvad er status på disse projekter? 
6. Er der en konkret plan for, hvilke projekter der vil blive ansøgt om midler til i næste 

runde? Og hvor mange projekter drejer det sig om? 
7. Hvilke tiltag bliver gjort for at sikre, at flere cykelprojekter kan få støtte fra den 

nationale pulje?  

 
Med venlig hilsen  
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